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ALCALDABLES DE LLEIDA CIUTAT 

SEGRE 
Dimarts, 23 de maig del 2023 

«Volert:l ser decisius perque ningú 
es lIanci als bra~os d'e~remistes» 

A1caldable de Cs per 
primera vegada, afirma 
que el seu partit ha 
agafat un "nou impuls" 
i aspira que Cs sigui 
decisiu a la Paeria perque 
cap partit es "llanci als 
bravos d'extremistes per 
governar". 

S.E. 
Aquest mandat ha estat con
vuls per a Cs. Es va quedar com 
a única representant a la Paeria 
i ara s'estrena com a alcaldable. 
Com ho afronta amb aquesta 
ry10txiIIa? 
Estic molt motivada. És un 
honor aquest repte de presen
tar-me-com a alcaldable, do
na, per Ciutadans, a la ciutat 
que em va veure n~Lixer. Ha 
estat un mandat convuls per 
a tothom. Cal recordar que el 
govern va cOmenc;ar amb un 
tripartit, es va desfer al cap de 
dos anys i han sortit tres regi
dors del govern. A Ciutadans 
érem tres i com que dos s'han 
negat a tornar les actes, en con
tra deIs principis etics el partit, 
la llista no corre i em vaig que
dar com a única regidora. Pero 
aixo no és tant una motxilla 
com una oportunitat. Després 
de la refundació, Cs ha agafat 
un nou impuls i som al partit 
els qui creiem en un projecte 
de centre, liberal, pro gres si sta 
i reformador. 
A nivell general, Ciutadans no 
va a I'alc;a. Confia a seguir a la 
Paeria? 
Volem repetir els mateixos re
sultats del 2019, confiem ple
nament a tenir representació a 
la Paeria. Hem treballat quatre 
anys barri a barri, persona a 
persona i l'important és ten ir 
projectes. Estem convenc;uts 
que serem decisius per a la go
vernabilitat de la ciutat. Tenim 
un projecte per a Lleida no no
més per a quatre anys i l'hem 
dipositat davant de notari per
que qualsevol ciutada pugui 
consultar-lo. No prometem res, 
ens comprometem a fer el que 
Lleida necessita. 
Temque I'anterior alcaldable de 
Cs, que ara ho és de Valents, els 
restivots? 
EIs electors decideixen qui vo
ten i en democracia cal respec
tar la seua voluntat. Decidiran 
qui ha treballat per Lleida i, 
que hi hagi transvasament de 
vots d'una formació a l'altra, 
aixo pass a en tots els partits. 
Si hem comes errors, hem de 
ser humils, demanar disculpes 
i millorar. 

Maria Burrel Ciutadans 

Maria Burrel ésl'alcaldable de Ciutadans a la Paeria per primera vegada. 

VIStÓ DELS ADVERSARIS 

- Amb qui té menys coses en comú? Amb el eandidat de la 
CUPo 

- Qui seria el més divertit en una nit de festa? Cree que ef més 
divertit seria Antoni Postius. 

- Ambqui s'asseuria a prendre un café? Més d'una vega da 
m'he assegut, i ho tornaria afer, amb Felix Larrosa. 

- Qui elegiria perqué fos el seu millor amic en una etapa 
universitaria que dura 4 anys? Ningú. 

- Si I'alcaldia passa per pactar amb altres candidats, qui és el 
primer a qui trucaria a la porta? Hauria de veure els resultats 
per poder respondre. 

~Creu que Miquel Pueyo ha estat un bon alcalde? Cree que ho 
hauria pogut fer molt mlllor. 

Si són dedsius, amb qui estan 
disposats a pactar? 
Tenim molt claro que amb par
tits que han conculcat la Cons
titució, poc hem de parlar. Em 
refereixo a ERC o Junts. Som 
un partit de centre, moderat i 
estem per ajudar que "esquerra 
i dreta puguin arribar a pactes. 
Amb l'extrema dreta de Vox no 
tenim perspectives d'arribar 
a pactes. Volem ser decisius 
perque cap partit no s'hagi de 
llanc;ar als brac;os d'un partit 
extremista per governar. Vo
lem ser útils. 
Amb Valents pactarlen? 
Valents és l'última de les meues 
preocupacions. És un partit re
gionalista sense representació 
ni forc;a, una marca blanca de 
Vox. Crec que no tindra cap 
opció. Es un partit amb llistes 

formades per paracaigudistes, 
que ni són de la ciutat. 
Qué guanya Lleida tenint regi
dorsdeCs? 
El 2015 vam fer un pacte, no 
de govern, de suport al PSC;:, 
igual que va fer el PP, i ara 
hem continuat treballant des 
de l'oposició fiscalitzant el go
yerno Pero estem preparats per 
cogovernar. Els ajuntaments 
amb Cs al govern guanyen en 
transparencia, oportunitats, 
idees i projectes assenyats per 
millorar ~l dia a dia deIs ve'ins. 
Dona suport a I'alberg de tem
p'orers a Pardinyes? 
És un model sense nord i ca
ducat: Els temporers han de 
tenir permís de residencia per 
treballar. Apostem per espais 
per allotjar deu o dotze per
sones que se situ'in a prop de 
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sal ' -a : Per que a Pardi
nyes tenim sempre els conteni
dors tan plens? 
- El sistema de recollida selec
tiva no funciona i hi ha molt 
d'incivisme. Amb el consens 
de la ciutadania s'ha de buscar 
un sistema de recollida selecti
va que funcioni. Si volem una 
Lleida més neta, saludable i 
verda hem de treballar-hi. 

GERARD HOYAS 

les explotacions i per pisos de 
l'Empresa Municipal d'Agen
da Urbana. I cal concretar un 
acord amb totes les formaci
ons, la Generalitat, l'Estat i els 
municipis del Baix Segre. No 
podem convertir un barri de 
Lleida en un Centre Historie 
11, amb tots els problemes de 
convivencia i civisme. No es 
poden imposar les decisions, 
com ha fet aqúest govern, da
vant de processosparticipatius 
i-d'una bona informació. Hi ha 
hagut falta de lideratge i clara 
improvisació. 
Respecte al model comercial, 
sembla que hi ha dualitat entre 
Torre Salses i el pla de I'estació. 
És una dualitat falsa. Lleida, 
com a capital de província i 
amb la seua area d'influencia, 
no 'pot permetre que la gent 
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PREGUNTES DELS LECTORS DE SEGRE 

Jo lVIa u I Góme Cal rebai
xarl'IBI.o mantenir-Io perque 
altres ciutats I'apujaran? 
- Com apartit liberal, de cen
tre i progressista apostem per 
abaixar els impostos perque 
cr.eiem que hi ha altres mane
res de recaptar. Si potencies el 
sector industrial i el de l'empre
nedoria, generes riquesa i per 
tant pots abaixar els-impostos. 

se'n vagi a comprar, al cine o 
a gaudir d'espais lúdies les fa
mílies fora de la ciutat. No són 
dos models cóntraposats. No 
es poden posar pals a les rodes 
a les inversions, l'ajuntament 
ha de facilitar, no impedir, el 
desenvolupament de Lleida. 
I també vam votar a favor del 
megacentre comercial del pla 
de l'estació. Pero, d'altra ban
da, tenim un pla per a l'Eix 
Comercial que aquest govern 
s'ha carregat, i per als barris i 
els mercats, amb incentius fis
cals i ajuts, amb aparcaments 
perque la gent torni a venir a 
Lleida a comprar. Contemplem 
les zones comercials amb ele
ments de mobiliari diferenciats 
i pantalles amb imatges de cada 
una. Impulsar el comere;,: local, 
que no tingui barreres arqui
tectoníques i crear zones exclu
sives amb productes diferents i 
potenciar els mercats munici
pals. L'aposta pel comere;,: local 
no és incompatible amb el pla 
de l'estació i Torre Salses. 
Veuen correcte des de Cs 
el projecte del polígon de 
Torreblanca? 
Sempre hem donat suport a tot 
el que és bo per a Lleida, inde
pendentment de qui governi. 
Com la nova estació d'auto
busos. No ens la mereixem? 
Cal tirar endavant el POUM 

Pressió fiscal 
«Lajuntament ha de 
rebaixar la pressió 
fiscal per fer atractiva 
Lleida» 

Model comercial 
«La dualitat entre 
Torre Salses i el pla 
de I'estació és falsa, 
no es contra posen» 

Bilingüisme 
«La senyalització i 
la informació de la 
Paeria han d'estar en 
catala i castella» 

Temporers 
«Lalberg de 
Pardinyes és 
un model sense 
nord i caducaD> 

@ rn n pel a O' Quin incen
tiu tindra el comere; davant de la 
falta d'aparcament? 
- Un deIs problemes que veiem 
és la falta d'aparcaments dissu
asius dotats amb busos llane;,:a
dora per arribar al centre de la 
ciutat. Apostem per un sistema 
de bonifieacions i descomptes 
a través de convenis amb par
quings privats. 

per posar- a disposició sol per a 
les infraestructures que siguin 
necessaries. Hem de ser una 
ciutat d'oportunitats en pre
sent, no en futuro 1 el polígon de 
Torreblanca, amb partieipació 
ciutadana i complint totes les 
normatives ... Necessitem sol 
industrial. Tenim una situació 
privilegiada i no podem perme
tre que Barcelona continu! sent 
la centrifugadora del sector 
empresarial. Estudis demos
tren que hi ha fuga d'empreses 
cap a Aragó per la pressió fiscal 
de Lleida i Catalunya. Des de 
l'ajuntament ha de baixar per 
fer atractiva Lleida. 
Que opina de les okupacions i 
quines són les seues polítiques 
socialsi d'habitatge? 
L'okupació és un delicte i s'ha 
de combatre. No pot estar per
mesa perque va en contra de 
la propietat privada. A partir 
d'aquí, s'ha de posar més habi
tatge assequible al mercat per 
a les persones amb menys re
cursos i per als joves, que amb 
els seus salaris no s'ho poden 
pagar. Qui té les competencies 
és la Generalitat de Catalunya i 
no ha fet la seua feina, per tant, 
a Lleida i altres ciutats tenim 
un problema. Des de l'EMAU 
es poden fer moltes coses, 
fins i tot habitatges coHabo
ratius. Ens preocupen també 
les persones grans. Nosaltres, 
més que per grans residencies, 
apostem pel coliving, centres 
de dia o espais de conviven
cia més petits per a persones 
grans. O fins i tot espais per 
compartir experiencies entre 
avis ijoves. , 
Amb referencia a la política lin
güística, considera que cal incre
mentar el bilingüisme a la ciutat 
de L1eida? 
La bandera del bilingüisme és 
consubstancial a Ciutadans. Hi 
apostem, i som els únics que 
apostem per lesllars d'infants 
trilingües en angles, cata la i 
castella. Apostem perque tot 
estigui en catala i castella per
que l'Estatut estableix que el 
castella també és la llengua 
propiá de Catalunya. Ha d'es
tar tot tradu'it als dos idiomes, 
no només la senyalització, sinó 
tota la informa ció que es posa 
a l'abast del ciutada per part de 
la Paeria. Tant de bo estigués 
en le¡; de tota la multieultura
litat de la nostra ciutat. El col
lectiu llatí que viu i ha format 
les seues famílies a la ciutat de 
Lleida esta molt abandonat, no 
tenen l'oportunitat de tenir la 
informació en la seua llengua 
i la nostra, que és el castella. 
Ha d'estar normalitzat, ha de 
ser una normalitat, no una 
excepció. 

(ii\ ,nv ca Els patinets fan el 
quevolen? 
- Ara com ara sí, incompleixen 
totes les- normes de circulació 
posant en perill el ciutada per
que no hi ha ma duraamb les 
persones que utilitzen aquest 
transport. Impqsarem sancions 
més restrietives als que incom
pleixin les normes i afavorirem 
els que facin les coses bé. 

@ mil! mo o:Que té pen
sat per allleure de la gent gran? 
- Crec que la gent gran sempre 
ha estat la gran oblidada a ni
vell de lleure, festes, cultura ... 
És important que les llars de 
jubilats tinguin bons horaris, 
i que tinguin actes en que es 
pugui participar en totes les 
celebracions que tenim a la 
ciutat de Lleida. 

QÜESTIONARI EXPRÉS 

1. Quants anys celebra el diari SEGRE des del mes de 
setembre passat? 40. 

2. Nom deis dos guerrers ilergets que van defensar Lleida 
deis atacs deis cartaginesos i romans. 
Indíbil i Mandoni. 

3. Nom de les dos congregacions religioses que té 
actualment Lleida. La deis Dolors i la de la Sango 

4. Quant val un bitllet senzill d'autobús a la ciutatde Lleida? 
1/30E 

5. Qui va protagonitzar el pregó de les Festes de Maig el 
2022? El senyor Llop? 

6. Qui era alcalde de la ciutat el 1988? 
Oronich? 

• 7. Nom de la fira que se celebra al costat de Sant Miquel i 
dedicada al sector de la fruita. 
La Fira de Lleida, la Fira de Sant Miquel ••• 

• 8. Quin era el nom oficial de I'equip de basquet de Lleida en 
I'ascens a I'AeB I'any 2000? 
No ho recordo. 

9. Quina figura que surt actualment en el seguid de la Festa 
Major compleix 30 anys? Lo Marraco. 

10. Quins són els dos principals rius que passen per Lleida 
ciutat? Segre i Noguerola. 

Burrel a la Seu Vella, durant I'entrevista de Lleida TV. 

6/10 
Solucions: 1.40. 2.lndioil i Mandoni. 3. Congregació deis Dolors i de la 
Sang.4. 1,20 euros. 5. La Baldufa, Zum Zum Teatre i Campi qui Pugui. 
6. Manel Oronich. 7. Eurofruit. 8. Caprabo Lleida. 9. Lo Marraco. 10. El 
Segre i el Noguerola. 

. Avui, a les 21.30 h a L1eida TV, entrevista amb: 

An oni Postius (Junts) 

Vegeu el vídeo 
al mobilamb 
elcodi. 


